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 7. 00 órai kezdettel tartott  ülésérıl 

 
Jelen vannak: Bratu László polgármester, dr. Vidákovics Béla alpolgármester, Dobozi Gábor,     
Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács István, Molnárné Juhász Éva, Sohajda István, Takács László, 
Timár László helyi képviselõk. 
Igazoltan távol maradt: Szeles András alpolgármester, dr. Basista Erika, Bolobás Péter, Bratu 
Ferenc képviselı. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi 
tagból 10 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Molnárné Juhász Éva és Kovács István képviselıket, majd 
tájékoztatja a Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl.  
 
A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.) Pályázatok benyújtása 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
 

ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
1.) Pályázatok benyújtása       Bratu László  
            polgármester 
  
Bratu László polgármester  elmondja, hogy az április közepém megjelent HÖF-TEKI, CÉDE, LEKI 
és TEUT pályázatok beadási határideje május 15. ,így mely pályázatok beadására irányuló szándékát 
a képviselı-testületnek ki kell nyilvánítania azzal, hogy a megvalósításhoz szükséges önerıt 
költségvetése terhére biztosítja. A LEKI pályázati kiírás lehetıséget nyújt egy kapcsolt projektben a 
Dózsa György út tehermentesítésének megoldására, a közvilágítás és az ivóvízhálózat kiépítésére a 
Vágóhíd úton, a CÉDE keretében a volt Tőzoltólaktanya felújítására kerülhetne sor a Városgazda Kht 
és civil szervezetek elhelyezésére, míg a TEKI programban a köztemetıben kerülne kialakításra 
halottszállító út és parkolók, a TEUT lehetıségeit kihasználva tovább folyna a város útjainak 
felújítása, melyben a soron következı út az Emıdi Dániel utca lenne, amennyiben ezt a pályázati 
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keret elbírja. A tervezett pályázati önrész a költségvetésben meghaladja a 12 millió forintot, de az 
sem biztos, hogy mindegyik pályázat nyerni fog. Emellett a kifizetési kötelezettség várhatóan 
október-november hónapban fog realizálódni, amikor a második félévi adóbevételek is megjelennek 
az önkormányzat büdzséjében. Bár a TEUT pályázat esetében magas a szükséges önerı összege, de a 
fokozatosság megtartása miatt a programot folytatni javasolja, az útminıség tartása érdekében. Az 
Emıdi utca25 éve kohósalakra épült és a gázosodás felnyomta 
Kéri a képviselıket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester sokallja az Emıdi utca felújításához szükséges 7 millió forintos 
önrészt, nem mintha nem lenne szükség rá. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy 50%-nál soha nem érhetı el nagyobb támogatási arány 
az útfelújításokhoz. Ha nem folytatódik a megkezdett program, akkor az utak minısége rohamosan 
romlani fog. Felhívja a figyelmet, hogy az utóbbi idıben két önkormányzati tulajdonú telek 
értékesítésére is sor került, melyek plusz bevételt eredményeznek. Úgy véli, ha nem folytatódnak a 
felújítások, akkor az lesz, mint '98 elıtt volt: minden út lerongyolódik. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester nem tartja elfelejtendınek, hogy sok az intézményeknél a 
kifizetetlen számla. Arra kér mindenki, tartson mértékletességet és ne vigye az önkormányzatot 
csıdbe. Véleménye szerint meg kell állni és visszafogni a beruházásokat. Kijelenti, hogy a másik 
három pályázat esetén olyan mértékő önrész szükséges, mely mellett a lehetıséget bőn lenne 
kihagyni, de a TEUT pályázat esetében közös bölcselet és megfontolás szükséges. 
 
Bratu László polgármester azt tartja szem elıtt tartandónak, hogy a városban élık életminıségének 
jelentıs javulása érhetı el az utak felújításával. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke az iránt érdeklıdik, 
hogy a költségvetésben milyen tétel volt fejlesztésre betervezve? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy összesen 35 millió 935 ezer forint az elıirányzat összege, 
mely magában foglalja a városközpont rehabilitáció, az útépítések, a településrendezési terv 
felülvizsgálatának önerejét. Ebbıl 16 millió volt útépítésre tervezve. Utóbbiból 2,8 millió szükséges a 
Vágóhíd úthoz és 7 millió az Emıdihez.  
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke egyetért az elhangzottakkal. Mindkét 
vélemény igaz. Támogatja a pályázatok benyújtását, de nem lát arra biztosítékot, hogy a 
kötelezettségeket hogyan fogja az önkormányzat ıszre guruló forintban bírni. Véleménye szerint, ha 
augusztusra helyre áll a finanszírozási rend, akkor ısszel a pályázati önerık kezelhetıek lesznek. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy a hivatal azon van, hogy minden pénzforrást összeszedjen 
júniusra, így várhatóan augusztusra – szeptember 1. felére fel lehet majd lélegezni. A téli számlák 
kifizetése ekkorra megtörténik. Számít még kb. 50 millió forint adóbevételre is az önkormányzat, 
amely fedezetet nyújthat a fejlesztésekre. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester az iránt érdeklıdik az ott lakó képviselıktıl, mennyire van rossz 
állapotban az Emıdi utca burkolata? 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy valóban nagyon rossz állapotú 
az úttest. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy mielıtt erre az útra esett volna a választás volt a 
városban bejárás, de ez kiemelkedıen rossz. 
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Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy ha most elmarad a 
felújítás, akkor az Emıdi utca aránytalanul rossz minıségő lesz a város többi útjához képest. 
 
Sohajda István képviselı az iránt érdeklıdik, hogy mi a cél a Tőzoltó laktanyával? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a felújított épületben kapna elhelyezést a Városgazda 
Kht. szolgáltató irodája, illetve két helyiségbe bekerülnének a mozgáskorlátozottak és a siketek és 
gyengén hallók egyesülete cserébe a régi  MHSZ épületben lévı tulajdonjoguk átruházásáért. 
 
Sohajda István képviselı azt szeretné tudni, hogy ha nyernek a pályázatok, de nem lesz guruló forint 
az önerıhöz, akkor vissza lehet majd mondani ıket? 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy ebben az esetben nem kerül majd a támogatási szerzıdés 
megkötésre. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke arra kérdez rá, mikorra várható a döntés a 
pályázatokról? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy egyszerre várható az eredmények megjelenése 
szeptember tájékán. 
 
Karsai Attila képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke úgy véli, kár lenne 
kimeríteni ezekkel a pályázatokkal a teljes tervezett keretet. Mibıl lesz akkor a Kazinczy iskolához, 
illetve a közigazgatási centrumhoz önerı?  
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a Karsai képviselı úr által említett 
pályázatok két fordulósak, így azokban döntés csak 2009. április-május hónapra várható. Véleménye 
szerint azokban még 2009-ben sem lesz pénzügyi mozgás. 
 
Karsai Attila képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke ebben az esetben azt 
javasolja, hogy a most beterjesztett pályázatok esetében arra kell kiemelten ügyelni, hogy a 
kivitelezés során sem emelkedhet az önrész tervezett összege, mint az a korábbi években többször is 
elıfordult. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a tervezett összeg nem emelkedhet, mert a maximálisan 
pályázható összeg 20 millió forint, így pl. a temetınél le kellett mondani az elképzelések egy 
részérıl, mert nem fért bele. 
 
Kovács István képviselı az iránt érdeklıdik, hogy a Vágóhíd útra nem lehetett volna kisebb 
önrésszel pályázni a kisebbség bevonásával? 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy 5%-nál kisebb önerıvel nem lehet a kisebbségnek sem 
pályázni. Azért 5% az önrész így is, mert ık vannak ott és támogatják a fejlesztést. 
 
Kovács István képviselı egyetért a korszerősítésekkel, de úgy véli, ha nincsenek kifizetve a számlák 
az ember otthon sem kezd járdaépítésbe. 
 
Karsai Attila képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke javasolja, hogy a TEUT 
esetében azzal a módosítással fogadja el a testület az elıterjesztést, hogy a támogatási szerzıdés 
aláírása elıtt a képviselı-testület újra tárgyalja a kérdést a szeptemberi ülésén. 
 
Bratu László polgármester szavazásra bocsátja az elıterjesztéseket. 



 4 

Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztéseket és egyhangúlag az 
alábbi döntéseket hozta: 

 
Szám:   73/2008. (V. 15.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: HÖF-CÉDE kiírásra „Encs volt T őzoltó laktanya 

funkcionális felújítása” címen pályázat benyújtása 
 
Encs város Önkormányzat képviselı-testülete ülésén úgy határozott, hogy az Észak-
Magyarországi Regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett CÉDE b.) 
támogatására pályázatot nyújt be. 
A pályázat tárgya : Encs volt tőzoltó laktanya funkcionális felújítása 
A fejlesztés megvalósulási helye(i): Encs 251/2 hrsz, természetben Vasút út 11.sz. 

 
A fejlesztés forrásösszetétele: 

adatok Ft-ban 

Megnevezés 2008. év 

Saját forrás 908.020 

Hitel 0 

Igényelt támogatás 8.172.171 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 9.080.191 
 

A képviselı-testület a 2008. évi saját forrás összegét a 2008. évi költségvetésérıl 
szóló 2/2008.(II.26) Ör. számú költségvetési rendeletében biztosítja. A testület 
felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására. 
  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. május 15. 

 
 

Szám:   74/2008. (V. 15.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: LEKI kiírásra „Encs Vágóhíd úti roma telepen  infrastruktúra 

kiépítése” címen pályázat benyújtása 
 
Encs város Önkormányzat képviselı-testülete ülésén úgy határozott, hogy az Észak-
Magyarországi Regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett LEKI a.) támogatására 
pályázatot nyújt be. 
A pályázat tárgya : Encs Vágóhíd úti roma telepen infrastriktúra kiépítése 
A fejlesztés megvalósulási helye(i): Encs 1503 hrsz, természetben Encs Vágóhíd út 

 
A fejlesztés forrásösszetétele: 

adatok Ft-ban 

Megnevezés 2008. év 

Saját forrás 2.200.270 

Hitel 0 
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Igényelt támogatás 19.800.000 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 22.000.270 
 

A képviselı-testület a 2008. évi saját forrás összegét a 2008. évi költségvetésérıl 
szóló 2/2008.(II.26) Ör. számú költségvetési rendeletében biztosítja. A testület 
felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására. 
  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. május 15. 
 
 
Szám:   75/2008. (V. 15.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: HÖF-TEKI kiírásra „Encs városi köztemet ı infrastrukturális 

fejlesztése” címen pályázat benyújtása 
 
Encs város Önkormányzat képviselı-testülete ülésén úgy határozott, hogy az Észak-
Magyarországi Regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett TEKI f.) támogatására 
pályázatot nyújt be. 
A pályázat tárgya : Encs városi köztemetı infrastrukturális fejlesztése 
A fejlesztés megvalósulási helye(i): Encs 473 hrsz, természetben Encs köztemetı 

 
A fejlesztés forrásösszetétele: 

adatok Ft-ban 

Megnevezés 2008. év 

Saját forrás 2.182.131 

Hitel 0 

Igényelt támogatás 19.639.178 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 21.821.309 
 

A képviselı-testület a 2008. évi saját forrás összegét a 2008. évi költségvetésérıl 
szóló 2/2008.(II.26) Ör. számú költségvetési rendeletében biztosítja. A testület 
felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására. 
  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. május 15. 

 
 

Szám:   76/2008. (V. 15.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: TEUT kiírásra „Encs, Em ıdi Dánielé út felújítása” címen pályázat 

benyújtása 
 
Encs város Önkormányzat képviselı-testülete ülésén úgy határozott, hogy az Észak-
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Magyarországi Regionális Fejlesztési Tanács által meghirdetett TEUT támogatására 
pályázatot nyújt be. 
A pályázat tárgya : Encs, Emıdi Dániel út felújítása 
A fejlesztés megvalósulási helye(i): Encs 546/7; 1439 és 1466 hrsz, természetben  
Encs, Emıdi Dániel út 

 
A fejlesztés forrásösszetétele: 

adatok Ft-ban 

Megnevezés 2008. év 

Saját forrás 7.092.288 

Hitel 0 

Igényelt támogatás 9.794.112 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 16.886.400 
 

A képviselı-testület a 2008. évi saját forrás összegét a 2008. évi költségvetésérıl 
szóló 2/2008.(II.26) Ör. számú költségvetési rendeletében biztosítja. A testület 
felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására azzal, hogy a támogatási 
szerzıdés aláírása elıtt újra tárgyalja a szeptemberi ülésen a kérdést. 
  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. május 15. 
 
 

Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést bezárja.  
 
 

K.m.f. 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
 
 
  

            Kovács István                                        Molnárné Juhász Éva 
   hitelesítı                   hitelesítı 


